
Balatonmáriafürdő Polgármesterének Közleménye! 
 

 
Tudomásom szerint a Közép-dunántúli Vízügyi Igazgatóság szakemberei lakossági 
bejelentések alapján elvégezték a Balatonmáriafürdőhöz kapcsolódó balatoni partszakaszon is 
a vízállások (horgászstégek), vízbejárók ellenőrzését. Sajnos a vízállások (horgászstégek) nagy 
része, illetve több mint 120 vízbejáró nem rendelkezik engedéllyel. A vízállásokra 
(horgászstégekre) bárki engedélyt kérhet a Közép-dunántúli Vízügyi Igazgatóság Balatoni 
Kirendeltségétől, bizonyos feltételekkel meg is kapja, erről az érintettek értesítést kapnak. 
Azonban a vízbejárók esetében a mederhasználati engedély komoly akadályokba ütközik. 
Az Önkormányzat által szervezett lakossági fórumon a vízügyi szakemberek azt próbálták a 
szépszámban összegyűlt érdeklődőknek, érintetteknek elmondani, hogy jogszabályok alapján 
végzik a munkájukat, a tómeder kezelői, nem jogalkotók. A jelenlegi szabályok pedig nem 
teszik lehetővé a mederhasználati engedélyek kiadását.  Az érzelmileg túlfűtött emberek ezt 
nem tolerálták, egy részük azonnali választ akart a megoldásra. 
Természetesen több évtized mulasztásait, amit közösen elkövettünk önmagunk és a 
környezetünk ellen, nem lehet pillanatok alatt megoldani. Eddig mindenki gyakorlatilag azt 
csinált a Balaton parton, amit akart!  Többségünknek az az érdeke, hogy rendezett 
jogszabályok mentén, azokat tiszteletben tartva használjuk és tiszteljük a természetet.  
Több Balaton parti településen már befejezték az engedély nélküli bejárók, stégek bontásását. 
A mi közösségünket érinti legérzékenyebben ez a folyamat a lejárók nagy száma miatt. Ezért 
Balatonmáriafürdő Önkormányzata határozatával jelezte a Közép-dunántúli Vízügyi 
Igazgatóság illetékesei felé, hogy támogatja a Balatonra merőleges utcák végén közösségi 
lejárók kialakításának lehetőségét, valamint az egyéni lejárókra engedélyt kérők szakszerű és 
jogszerű elbírálását. Kérte az illetékeseket, hogy a természeti értékek figyelembevételével 
vizsgálják meg ezeken a területeken a vízre jutás lehetőségét. 
Ebben a kérdésben a Veszprém vármegyei kormányhivatal szakemberei döntenek.  
Abban biztos vagyok, hogy sok ember pillanatnyi érdeke sérülni fog, de egymásra mutogatás 
helyett, kellő toleranciával, összefogással kialakulhat olyan helyzet, ami a többség számára 
megnyugtató megoldást jelent. 
Munkámat három tényező érvényesülése vezérli: lakóközösségünk érdeke, a természeti 
értékek védelme és a jogszerűség. E tényezők mentén próbáljuk közösen érdekeinket 
képviselni. 
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